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Referat skolebestyrelsesmøde 

 

Tid:  D. 30. september 19.00 – 21.00 

Sted:  Gammelgaardsskolen, personalerummet 

Mødeleder: Louise Enevoldsen 

 

Deltagere: 

Morten Skrubbeltrang – forældrevalgt 

Louise Enevoldsen – forældrevalgt 

Stinne N. Løvind – forældrevalgt 

Maria Molke Rediin – forældrevalgt 

Jonas Karmark Ibsen - forældrevalgt 

Henriette Schou Hansen – forældrevalgt 

Kathrine Melchiorsen – forældrevalgt 

Jens Kjølby – medarbejder repræsentant 

Ane-Stine Juel Korsgaard - medarbejder repræsentant 

Susanne Broe Laursen – skoleleder   

Casper Bohn Ostenfeldt – kons.viceskoleleder 

Thor Ibsen Gyldenløve 8.b - elevrepræsentant 

Iris Karenardottir-Svenningsen 8.e - elevrepræsentant  

 

O= Orientering, B= Beslutning, D = Drøftelse 

 

Afbud:  

Louise Enevoldsen 

 

 

Punkt 1-4 er faste punkter 

 

(kl. 19.00) 0.  Foto af hele bestyrelsen 

Jan mødte op og tog et fint billede af de fremmødte, hvilket nu er lagt på hjemmesiden. 

 

(kl. 19.10) 1.  Godkendelse af dagsordenen 

Morten styrer dagsordenen da Louise er fraværende. 

Thor og Iris fra elevrådet siger goddag.  

 

Der mangler et evt. på dagsordenen. Det sættes på. 

  

(kl. 19.15)   2.  Godkendelse af referat samt opfølgning/status fra sidste 

bestyrelsesmøde 

 (Bilag – se skolens hjemmeside) 

Referat godkendt. 
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(kl. 19.20)   3. Meddelelser (O) 

 - Forældremøder i Aulaen 

Før har vi holdt møder for alle årgange i Aulaen. Nu er det kun de årgange som er i en 

overgangsfase. Dvs. 0., 1., 4. samt 7. årgang. Her fortælles bl.a. om indsatsområder, 

samværsregler og Tjek-ud Knud i SFO regi. Vi mangler 7. årgang. 

Disse årgange er valgt ud, fordi der ofte er mere på spil for børnene i disse overgange. Der er 

lærerskift, nye fag og en øget grad af kompleksitet.  

Foruden ovenstående nævnes også trafikken om morgenen, da det til stadighed er 

problematisk.  

 

 - 3 barsler  

Ansættelser af tre vikariater. Alle med matematik. Alle vikariater er i indskoling og på 

mellemtrinnet.  

Nyansættelse på mellemtrinnet ift. musik. 

 

 - Lukkede årgange 

4. samt 9. årgang lukket for tilgang af nye elever. Lukket frem til henholdsvis februar og 

januar. Det er vurderet, at der er behov for ro på særligt disse årgange. Vi har fokus på de 

reflekterede skoleskifte ift. nye elever.  

Der spørges til, om man kan søge om lukning af en årgang igen senere i et skoleforløb. Det 

kan man. Der kan max søges to gange et halvt år i et skoleforløb. 

 

 - Toiletterne 

Vi er mange elever, hvilket har afstedkommet, at vi som under Corona, har angivet hvilke 

toiletter x årgang må bruge. Enkelte toiletter er for alle. 

Elevrådet spørger til tildelingen af toiletterne, da det for enkelte synes at være langt væk fra 

hvor klasserne bor. 

Elevrådet spørger til det på næste elevrådsmøde.  

 

Der bliver spurgt til en plantegning ift. at afklare, hvor toiletterne er, og hvilke toiletter der er 

til hvem. Måske kan vi også afklare, hvilke toiletter der oftest er beskidte. 

 

Der rejses spørgsmål ift. toiletternes tilstand generelt. 

 

Der foregår undervisning ift. brug af toiletter. Toilet som selvstændigt punkt kan komme på 

dagsordenen senere på året. 

 

- Brandøvelse 

Der er varslet brandøvelse inden efterårsferien. Skolen har været i dialog med forvaltningen 

ift. brandøvelsen, når nu vi har et halbyggeri der, hvor mange af børnene skal gå på vej op til 

fodboldbanerne.  
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Det bemærkes af elevrådet, at trappen op til boldbanerne er meget snæver ift. at få alle op på 

boldbanerne.   

 

 - Pæd. leder mellemtrin 

Der er kommet, 15 ansøgninger. Vi skal ikke i genopslag. 1/10 vælges kandidater til samtale. 

4-5 kommer til samtale, og to kandidater går videre til 2. samtale. Inden da testes de to 

udvalgte. 

 

(kl. 19.35)   4. Nyt fra elevrådet 

Der er ikke noget nyt.  

Forslag om mobilpolitik; kan der komme navne i kasserne til mobilerne? Kasserne kan evt. 

følge klasserne.  

Nordfløjen – hvordan går det med nye klasseplaceringer og elevpauser? Her tænkes på om 

skolens nye klasseplaceringer har gjort en forskel. 

Jens fortæller, at det er blevet et roligere fællesrum i nordfløjen – for både elever og voksne. 

Rummet kan nu bruges til aktiviteter og undervisning. Det var før et meget intenst rum. 

 

Det bemærkes fra elevrådet, at 8. klasserne er placeret overfor 2. klasserne som har flere 

pauser og derfor virker forstyrrende for 8. klassernes læringsrum. 

 

Der klages fra 9. årgang ift. arbejdsbåsene i Nordfløjen. De bruges ofte af 5. årgang etc. 

Udfordringerne vil blive taget med i KU, hvor koordinatorer fra alle årgange følger, evaluerer 

og tilretter bl.a. pauserne. 

  

(kl. 19.45)   5. Nedsættelse af udvalg 

 Da bestyrelsen er ny, skal bestyrelsen nedsætte udvalg og ”besætte” dem. 

Ansættelses- og trafikudvalget skal besættes.  

Stinne, Morten, Henriette og Jonas vil gerne være en del af ansættelsesudvalget.  

 

Trafikudvalget har haft fokus på sikkerhed omkring skolen. Der er delt reflekser ud. Har været 

i dialog med Kommunen i forbindelse med evt. lukning af Carit Etlars vej.  

 

Elevrådet spørger til placering af skolepatrulje og om der kan være en ekstra. Skolen laver 

ikke flere skolepatruljer, men er åben for hvor de på sigt skal placeres.  

En meget stor andel af skolens elever bor indenfor en radius af 2km. Måske flere kunne cykle 

eller gå. 

 

Det er tydeligt at der er et behov for et trafikudvalg: 

Kathrine – vi ser om flere melder sig på.   

 

 

(kl. 19.55) 6. Økonomi og dialog med politikere m.m. (O+D) 

 Formandskabet har sendt artikel til Stiften og alle Byrådsmedlemmer 13/9 
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Hvis skoler har underskud ved årets regnskabsafslutning pålægges nu en 

renteudgift (dermed øges gældsposten) på 3 %. 

 

Hvordan fortsætter vi opmærksomheden og dialogen om de manglende 

ressourcer til Folkeskolen i Aarhus Kommune? 

Bestyrelsen har haft rakt ud til Anders Winnerskjold og har skrevet et læserbrev som kom i 

Stiften. 

Skolerne er garanteret et løft på 50mil. årligt. Yderligere får skolerne henholdsvis 60 og 50mil. 

over de næste år. Dette er engangsbeløb.  

Der skal udarbejdes en omstillingsplan i årene 2025-28. Denne plan skal tilføre skolerne 

yderligere 50mil.  

PPR skal tættere på praksis. Der skal også laves en ny budgetmodel ift. det 

specialpædagogiske område, da udgifter her dræner det almene område.  

Der kommer en ekstra indsats, også økonomisk, omring skolerne i Vestbyen. Umiddelbart 

tænkes der på Sødal, Ellehøj og den nye skole i Gellerup, men det vides ikke med sikkerhed. 

 

Skolelederforeningen stiller spørgsmål ved hvor pengene skal findes? 

 

Ydermere er der et udspil om rentekrav på 3% i forbindelse med underskud på skolerne. Har 

en skole et underskud på mere end 2,5%, skal der nu udarbejdes handleplan. Det var tidligere 

ved 5%.  

 

Næste gang der kommunikeres ud i evt. et nyt læserbrev, skal det måske vinkles med flere 

eksempler på, hvordan økonomien mærkes på skolerne. Hvor ser vi, at der mangler penge? 

Fra lærerside bemærkes, at cases klart ville hjælpe, da skolernes økonomi er svær at 

gennemskue.  

 

Der spørges til den tid, som vi bruger på økonomien og om det reelt gør en forskel.  

I vedtægterne for skolebestyrelsen står, at bestyrelsen skal være tæt på økonomien.  

Skolen har også brug for bestyrelsen. I forbindelse med besparelser vedtaget før sommer, gav 

bestyrelsen deres besyv med og kvalificerede, hvilke område skolen skulle spare på.  

 

Elevrådet – en ordentlig Folkeskole skaber grundlaget for den gode ungdomsuddannelse. Uden 

Folkeskolen ingen ungdomsuddannelse. 

 

Formanden – vi skal forholde os til skolerne i Vestbyen, økonomien etc.   

 

Hvem skal vi være tydelige overfor? Skal bestyrelsens kommunikation ud af huset målrettes 

politikere eller borgere?  

 

Til elevrådet – havde vi flere penge kunne vi prioritere inde- og udearealer. To-læretimer og 

meget andet. 
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Elevrådet opfordres til at skrive et indlæg der kunne hedde: Drømmeskolen – hvilken skole vil 

vi unge gerne have?    

 

(kl. 20.15) 7. Indsatsområder (O+D) 

Kommunale – bilag 1 

Lokale – bilag 2 

Susanne fremlægger for bestyrelsen. Se bilagene for uddybelse.  

 

Skolens egne indsatsområder er: elevadfærd og voksenpraksis. Det er født blandt 

medarbejderne og er kommet i spil, fordi det blev vurderet nødvendigt.  

Noget er i spil – fokus på pauser, nye klasseplaceringer, et boost af venskabsklasser og flere 

tilsyn til de voksne. Det er et tema på pædagogisk lørdag, hvor de ansatte arbejder med cases 

etc. 

Vi har fokus på kommunikation ift. når noget sker. Både målrettet forældre men også til det 

øvrige personale, som ikke umiddelbart er part i en given episode.  

Susanne nævner eksempler på episoder som kommunikeres ud.  

 

Vi spidser beredskabsplanen til, hvor der er anvisninger til, hvad man som voksen skal gøre, 

hvis der sker noget. 

 

Skolen oplever, at sproget blandt elever og til lærerne er hårdt. Mere hårdt end tidligere. I den 

forbindelse er der fokus på skolens samværsregler.  

Elevrådet vil gerne, at samværsreglerne konkretiseres og at der arbejdes med dem, så 

eleverne gives mulighed for at forstå samt efterleve dem. 

 

Bestyrelsen bemærker at det skal gå alle veje. At lærerne også skal tale ordentligt til børnene.  

 

Vi har etableret tættere kontakt til klubberne i området.  

 

Skolen er i gang med en ramme for nye elever. Skolen er i tæt dialog med bl.a. Sødal om nye 

elever. 

 

Differentiering er en stor udfordring, da spændet opleves at være større end tidligere.  

 

Fra bestyrelsen spørges til, om der er tænkt det forebyggende perspektiv samt en samarbejde 

med forældre ind i indsatsområderne.   

 

Formandskabet kommer med forslag til arbejdet med principper. 

En arbejdsgruppe der vil se på skolens indsatsområde ift. elevadfærd og voksenpraksis. 

Hvordan arbejde vi som bestyrelse videre med området? En gruppe på fx tre personer der kan 

kvalificere bestyrelsen arbejde med elevadfærd og voksenpraksis. Hvordan kan vi få en 

kvalificeret snak i bestyrelsen? 

Jens, Henriette, Jonas samt en fra ledelsen ser på ovenstående. 
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(kl. 20.35)   8. Skolebestyrelsens adgang til datapakker (O) 

 

 

(kl. 20.45)   9. Principper – bilag 3 (O+D) 

  

Overgår til næste gang. 

  

 

(kl. 20.55)   10. Punkter til de næste møder  

 Trafik 

 Planlægning af mødet med SFO-forældreråd 21/1 

 

Evt: 

Stinne – Kantinen sælger kage og kakao. Det undrer. 

Skolefoto – der er flere der har fået taget et dårligt billede. Skal vi have en ny? Fotografen har 

efter sigende haft råbt af enkelte børn. 

Kommunikation fra skole til hjem – der er ugeplaner, huskelister og huskeplaner. Det forvirrer 

børn som voksne. 

  

  

Ansættelsesudvalg: Stinne, Morten, Henriette og Jonas 

Trafikudvalg: Kathrine 

 

 

Bilag 1: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Indsatsområder → 2024-25 → Oversigt over aktiviteter og projekter 

 

Bilag 2: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Indsatsområder → 2024-25 → Elevadfærd og voksenpraksis 

 

Bilag 3: Skolens Sharepoint → Dokumenter → Skolebestyrelsen → Interne Dokumenter → 

Principper og retningslinjer → Forslag til arbejdet med principper 

 


